

[Text]

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): Five, compared with what they are now getting, eight compared with what they would have got. Does that mean that the veterans on the War Veterans Allowance who have children dependents will get an increase? And the other side of that coin is the \$200 tax credit that is to come per child in April. Miss Bégin has made it very clear in the House, so has Mr. Chrétien, that that is not income for income tax purposes. I hope it will not be income for purposes of the War Veterans Allowance Act.

I know, Mr. Chairman, that the department and perhaps others with them are involved in an over-all review of the War Veterans Allowance Act and I think that it is long overdue. I have made this speech a good many times about the War Veterans Allowance back in 1930 being something better than the old age pension set-up of that day and I think that it should still be in that vein. I hope we may soon get the results of the review, but I particularly would like to hear from the Minister about the relationship of the GIS increase and then the relationship of the Family Allowance changes to the income ceiling of the War Veterans Allowance Act.

• 1135

The Chairman: Thank you, Mr. MacDonald.

Mr. MacDonald: Mr. Chairman, the first one I will deal with is GIS. We are very conscious of this, as the hon. member knows, and I made reference to it in the House yesterday. As you said, it did receive Royal Assent last evening.

I am not able to say for sure, but it is certainly in the process and we are endeavouring to have this as far as war veterans allowance recipients are concerned.

This is also true of the Family Allowance and the tax credit, and we are working on them both very diligently. Of course, it is, as you know, sometimes difficult to get things before the fact, so by the time that this becomes effective, we feel that we will be able hopefully to entertain it in the manner that has been discussed here this morning.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): I must say, Mr. Chairman, that is a very encouraging reply. I do not think the Minister would even say he was hoping to get it if there were no chance. I am sure he realizes that he has the strong support of this Committee on that.

Mr. MacDonald: Yes, I am very conscious of that and I appreciate it also.

Mr. Knowles (Winnipeg North Centre): I am repeating what I said before, but I think an awful lot of veterans would be severely disillusioned if, as a result of this \$20 increase, which is supposed to increase the income of people who are on old age security, they found that their position had not changed one iota. So without waiting for the total review of the War Veterans Allowance Act that certainly ought to be dealt with.

[Translation]

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): Cinq dollars par rapport au montant actuel des allocations familiales, \$8 par rapport à ce que ce montant serait devenu. Cela signifie-t-il que les personnes bénéficiant des allocations aux anciens combattants et qui ont des enfants à charge recevront une augmentation? Je voudrais aussi vous interroger au sujet du crédit d'impôt de \$200 par enfant qui doit être accordé en avril. M^{lle} Bégin et M. Chrétien ont clairement fait savoir en Chambre que cette somme ne pouvait pas être considérée comme faisant partie du revenu imposable. J'espère qu'elle ne sera pas non plus considérée comme un revenu en vertu de la loi sur les allocations aux anciens combattants.

Monsieur le président, je sais que le ministère est en train de reviser l'ensemble de la Loi sur les allocations aux anciens combattants et je pense que cette révision s'imposait. Depuis que l'on a accordé, en 1930, des allocations aux anciens combattants, j'ai répété à plusieurs reprises que ce système était bien plus valable que le régime de pensions de l'époque, et je crois qu'il doit le rester. J'espère que nous connaîtrons bientôt les résultats de cette révision, mais je voudrais surtout que le ministre nous explique l'incidence de l'augmentation du supplément de revenu garanti et des modifications aux allocations familiales sur le plafond de revenu de la Loi sur les allocations aux anciens combattants.

Le président: Merci, Monsieur MacDonald.

M. MacDonald: Monsieur le président, je parlerai tout d'abord du supplément de revenu garanti. Comme le sait bien le député, nous sommes très conscients du problème et j'en ai d'ailleurs parlé à la Chambre hier. Vous avez raison, la sanction royale a été accordée hier soir.

Je ne puis vous répondre catégoriquement, mais nous nous efforçons d'obtenir cela pour les anciens combattants qui en sont bénéficiaires.

Il en va de même pour les allocations familiales et le crédit d'impôt sur lesquels nous travaillons avec grande diligence. Vous savez bien sûr qu'il est parfois difficile d'agir a priori, mais nous estimons pouvoir traiter de la question comme nous nous l'avons fait ce matin.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): J'avoue, monsieur le président, que cette réponse est très encourageante. Je pense en effet que le ministre n'en parlerait pas s'il n'avait aucun espoir d'y parvenir. Je suis convaincu qu'il comprend qu'il a dans cette entreprise tout l'appui de notre comité.

M. MacDonald: Oui, je le sais bien et je vous en remercie beaucoup.

M. Knowles (Winnipeg-Nord-Centre): Je me répète peut-être mais je pense que de très nombreux anciens combattants seraient déçus si, suite à cette majoration de \$20, du revenu des personnes bénéficiant d'une pension de sécurité de vieillesse, ils s'apercevaient que, pour eux, les choses n'ont absolument pas changé. Je pense donc qu'il faut régler cette question, même avant que ne soit achevée la révision globale de la Loi sur les allocations aux anciens combattants.